
Zápisnica zo 44. zasadnutia výboru Snemu SAV, 

ktoré sa uskutočnilo 16. septembra 2020 od 13:00 hod.  

v zasadačke č. 11 v budove P SAV na Štefánikovej 49, Bratislava 
 

Prítomní: Z. Bartošová, K. Gmucová, Z. Kusá, J. Gálik (videokonferenčne), K. Nemoga, Ľ. Košťál, M. 

Kadúc, Ľ. Kľučár, R. Passia, F. Gömöry  

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Informácia zo zasadnutia P SAV dňa 9. 9. 2020 a zasadnutia VR SAV (16. 9. 2020) 

4. Príprava zasadnutia Snemu SAV (v tom návrh Dodatku č. 1 k Volebnému poriadku Snemu 

SAV) 

5. Usmernenie vedeckým radám v príprave volieb do P SAV  

6. Informácia o spracovaní ankety riaditeľov - 2. etapa 

7. Návrh spoločného zasadnutia rád riaditeľov a komôr snemu SAV (október 2020)  

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu 1 

Zasadanie otvorila o 13:00 hod. a ďalej viedla predsedníčka Snemu SAV Z. Kusá. Za zapisovateľa bol 

určený F. Gömöry a overovateľom zápisnice sa stal R. Passia.  

 

K bodu 2  

Program zasadnutia výboru bol schválený. 

 

K bodu 3 

O rokovaní Predsedníctva SAV na 36. zasadnutí informoval F. Gömöry, informáciu doplnila Z. Kusá. 

Najdôležitejšie preberané témy a uznesenia: 

P SAV odobrilo postup Etickej komisie SAV vo veci prešetrenia odvolania V. Páleníka voči záverom 

Etickej komisie Ekonomického ústavu SAV. 

P SAV schválilo pravidlá vjazdu do areálu a riešenie bezbariérového prístupu do auly na Patrónke. 

K. Marhold informoval o úlohách Ministerstva školstva, vedy výskumu a športu SR v oblasti „Open 

Science“. Pripravuje sa zriadenia národnej platformy pre podporu publikovania „Open Access“ 

a budovanie národného repozitára vedeckých diel aj dát. Reálnu pomoc pre vedeckých pracovníkov 

by to mohlo predstavovať pravdepodobne až v roku 2022. 



P SAV schválilo pridelenie finančných prostriedkov KTG 630 vo výške 832 214 € z rozpočtového 

opatrenia MF SR č. 33 účelovo určené na sanáciu výdavkov priamo implikovaných vznikom pandémie 

súvisiacej s ochorením COVID-19. 

Podpredsedovia SAV pre oddelenia vied referovali o priebehu z porád riaditeľov, zameraných na 

mzdovú reformu. Nedoriešenou zostáva otázka započítania pracovníkov, ktorých tarifné mzdy nie sú 

hradené z rozpočtu SAV. Predseda SAV konštatoval, že aj keď diskusie v troch oddeleniach vied 

dospeli k rôznym záverom, je potrebné dohodnúť jednotný postup.   

Po diskusii k tejto informácii výbor prijal nasledovné uznesenie: 

V záujme nájdenia konsenzu v ďalšom postupe mzdovej reformy, výbor žiada predsedu SAV zvolať 

spoločnú poradu riaditeľov a členov snemu zo všetkých organizácií SAV. Výbor odporúča na nej 

prezentovať dopady troch alternatív, ktoré na svojich poradách podporili zástupcovia organizácií 

jednotlivých oddelení vied, a to na úrovni oddelení vied aj na úrovni jednotlivých organizácií. 

Ľ. Lacinová predložila návrh Dodatku č. 5 k Štatút fondu Štefana Schwarza na vytváranie 

postdoktorandských miest, podľa ktorého v prípade kandidátov zo Slovenska je podmienkou udelenia 

štipendia absolvovaný študijný pobyt v zahraničí v úhrnnej dĺžke minimálne 6 mesiacov, pričom jeden 

z pobytov musel trvať minimálne 3 mesiace. Predkladateľka dostala za úlohu upraviť text tak, aby vo 

výnimočných prípadoch bolo možné schváliť aj kandidátku/kandidáta, ktorí podmienku nesplnili. 

P. Samuely predložil dokumenty, potrebné k spusteniu programu SASPRO2. Na jeho návrh tiež PSAV 

schválilo posilnenie odboru vedy a výskumu vytvorením nového pracovného miesta pre potreby 

zabezpečenia agend HRS4R, Euraxess_Point, SASPRO 2, projektu Interred- SK-AT  (Carlis), ako 

i prípravu prvej výzvy Programu Impulz  v januári 2021. 

P SAV schválilo do funkcie riaditeľa Neuroimunologického ústavu SAV doc. MVDr. Norberta Žilku, 

DrSc. K svojmu pôsobeniu vo firme AXON Neuroscience kandidát uviedol, že sa vzdal funkcie člena 

predstavenstva a konateľa. 

P SAV vzalo na vedomie záverečnú správu OZ Utópia z participatívno-facilitačného procesu (PFP) pri 

príprave nového územného plánu pre areál SAV na Patrónke a uložilo F. Simančíkovi zorganizovať 

prezentáciu pre odbornú aj akademickú verejnosť.  

J. Malík upozornil, že v rámcovom pláne legislatívnych úloh vlády SR je na II. štvrťrok 2021 zaradený 

aj návrh Zákona o Slovenskej akadémii vied a o zmene a doplnení niektorých zákonov.  

 

K bodu 4  

Výbor sa zaoberal prípravou jesenného zasadnutia Snemu SAV. Rozhodol, že vzhľadom na 

epidemiologickú situáciu sa uskutoční 24. septembra videokonferenčnou formou. M. Kadúc a Ľ. 

Kľučár sa podujali zabezpečiť technickú stránku rokovania. Ťažiskovým bodom rokovania bude 

príprava volieb predsedníctva SAV pre funkčné obdobie 2021 – 2025. Výbor schválil doplnenie 

programu Snemu SAV o bod Dodatok č. 1 k Volebnému poriadku Snemu SAV. Z. Kusá v tejto súvislosti 

ocenila konzultácie s A. Štaffovou a L. Lapšanským a  pomoc L. Lapšanského pri textácii Dodatku, 

ktorým sa opravuje chybné číslovanie vo Volebnom poriadku a aktualizujú odkazy na Štatút SAV.    

V záujme urýchlenia priebehu výbor dohodol návrhy na členov pracovných komisií, ktoré predloží 

Snemu na schválenie na začiatku rokovania. Zapisovateľ J. Gálik; overovateľ K. Nemoga; mandátová 

komisia M. Kadúc, Ľ. Košťál, R. Passia; návrhová komisia Ľ. Kľučár, F. Gömöry, Z. Bartošová.   

 



K bodu 5  

Výbor prerokoval návrh usmernenia vedeckým radám k postupu volieb nového Predsedníctva SAV. 

Materiál bude vedeckým radám zaslaný po zasadnutí Snemu SAV a zverejnení úplného znenia 

Volebného poriadku Snemu SAV. 

K bodu 6  

Z. Kusá oboznámila s výsledkami ankety, v ktorej riaditelia organizácií a organizačných zložiek 

odpovedali na súbor otázok, týkajúcich sa plánovanej transformácie na novú organizačnú formu 

verejnej výskumnej inštitúcie a konzultovala s výborom niektoré technické otázky spracovania 

(vynechanie odpovedí účastníkov ankety, ktorí neuviedli afiliáciu k organizácií,  otázku zahrnutia 

chýbajúcich odpovedí do základu pre výpočet frekvencií a pod.). Výbor odporučil nedopĺňať analýzu 

o váhovanie podľa počtu vedeckých pracovníkov, nakoľko anketa zisťovala len názory riaditeľov 

organizácií  a tie nemožno paušálne stotožňovať  s názormi akademickej obce organizácie.  Značná 

časť respondentov by uvítala možnosť rozhodnúť sa, ktorú formu by uprednostnili. Výsledky ankety 

budú zaslané riaditeľom organizácie a členom Snemu SAV začiatkom októbra a budú jedným 

z podkladov diskusie na osobitnom zasadnutí Snemu,  venovanom procesu transformácie, ktoré sa 

uskutoční 24. novembra 2020. 

 

K bodu 7  

Výbor prijal uznesenie, uvedené v zápise k bodu 3. 

 

K bodu 8 

Na októbrovom zasadnutí P SAV sa za snem spolu so Z. Kusou zúčastní M. Kadúc, náhradník Z. 

Bartošová. 

 

 

 

Z. Kusá poďakovala prítomným za aktívnu účasť a o 17:10 hod. rokovanie výboru snemu ukončila. 

 

V Bratislave 23. 9. 2020 

Zapísal: F. Gömöry                       Zuzana Kusá 

Overil: R. Passia           predsedníčka Snemu SAV 


